
 

Protokół nr 32/2017 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 18 kwietnia 2017 r. w godz. 15:30 –16:30  

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                    

1. Zdzisław Koncewicz   – przewodniczący Komisji         

2. Wojciech Pająk                   – wiceprzewodniczący                                                      

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Piotr Wasiukow       

5. Zbysław Wojciech Grajek                                                                                                                                             

6. Sławomir Jan Szeszko                                                                  

 

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                                                                                     

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk          

2. Justyna Wołągiewicz  – Kierownik Referatu Urbanistyki           

3. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. AGP      

4. Agnieszka Szyszko – Pełn. ds. współpr. z organ. pozarząd. 

5.  Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. OSGK          

6.  Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. GR         

7. Bożena Hrynkiewicz – Wydz. Inwestycji         

8. Tomasz Drejer – Dyr. Zarządu Dróg i Zieleni                                                                             

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Koncewicz, który powitał zebranych                                

i przypomniał, że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz                         

z materiałami. Zapytał o uwagi do porządku posiedzenia.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia:  

1. Przyjęcie protokołu nr 31/2017 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 21 marca 2017 r. 

2. Informacja  z działalności Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach za okres od 01.01.2016 r. do 

31.12.2016 r. 

3. Plan rozwoju  ścieżek rowerowych na terenie miasta Suwałki. 

4. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących  projektu uchwały Rady Miejskiej                    

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako części budżetu miasta 

na 2018 rok.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2018 rok.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Mariana Buczka. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 



8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości przeznaczonej na cel publiczny. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części rejonu ulicy Sportowej w Suwałkach. 

10. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działek stanowiących własność 

Miasta Suwałk.  

11. Wolne wnioskii. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 31/2017 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach   w dniu 21 marca 2017 r. 

                                                                                                                                                   

Zdzisław Koncewicz poinformował, że do protokołu 31/2017 posiedzenia Komisji nie 

wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół przez Komisję, został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Informacja  z działalności Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach za okres od 01.01.2016 r. 

do 31.12.2016 r.  

Informacja  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Radny W. Pająk zapytał o kłopoty kadrowe w Zarządzie Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

Odpowiedział  dyr. T. Drejer, iż  prowadzone są rozmowy z p. Prezydentem o podwyżki dla 

pracowników. Zastępca prezydenta  Ł. Kurzyna  przedstawił problem ZDiZ, którym jest  stary 

sprzęt. Sukcesywnie będzie dokupowany nowy sprzęt np. już jest kupiona zamiatarka, nowy 

ciągnik. Zostały zlecone  prace dla firmy prywatnych na koszenie traw. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja                                

z działalności Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach za okres od 01.01.2016 r. do 31.12.2016 r., 

została przyjęta. 

 

Ad pkt. 3 

Plan rozwoju  ścieżek rowerowych na terenie miasta Suwałki. 

Plan  stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

  

Zastępca prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił opracowany plan rozwoju ścieżek 

rowerowych na terenie miasta Suwałki, w którym przedstawiony został stan istniejący 

infrastruktury rowerowej, wykaz ścieżek rowerowych, wykaz ciągów pieszo-rowerowych                       

w mieście Suwałki. Przedstawił plan rozwoju infrastruktury rowerowej, omówił postulaty                        

i oczekiwania mieszkańców  dotyczące infrastruktury rowerowej, omówił założenia do 

rozbudowy, wymagania techniczne, standardy dla inwestycji rowerowych oraz działania                        

i  założenia  techniczne i ekonomiczne zaplanowane w budżecie  ZDiZ na 2017 rok.                                  

Z przedstawionego materiału wynika, że w mieście Suwałki zrealizowano szereg zadań 

usprawniających  ruch rowerowy na terenie miasta. Wykonano już 70,63 km dróg i ciągów 

przeznaczonych dla rowerzystów. Przedstawiona  została również koncepcja  nowych dróg 

rowerowych i ciągów pieszo – rowerowych na planie miasta, oraz koncepcja przebudowy                        

ul. Kościuszki i ul. Noniewicza.  



Radny W. Pająk podsumowując  plan rozwoju ścieżek i ocenił go bardzo wysoko, podziękował 

za  włożoną pracę. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Plan rozwoju  ścieżek 

rowerowych na terenie miasta Suwałki, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących  projektu uchwały Rady Miejskiej                    

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako części budżetu miasta 

na 2018 rok.  

Informacja  stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

 Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego Informacja                                 

z konsultacji społecznych dotyczących  projektu uchwały Rady Miejskiej  w Suwałkach                        

w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych                 

w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2018 rok, 

została przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2018 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 Prezydent  Ł. Kurzyna  omówił projekt uchwały, w którym przedstawione są zasady 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego na 2018 rok. Uchwała różni się od uchwały z roku 

ubiegłego. Wprowadzenie nowego dodatkowego rodzaju projektu, są to projekty miękkie, które  

dotyczą  projektów dla  lokalnej społeczności. Będą dotyczyły konkretnych terenów 

inwestycyjnych jak również możliwość realizacji projektów kulturalnych lub społecznych 

dotyczących zadań znajdujących się w zakresie zadań własnych Gminy Miasta Suwałki. Wolne 

środki, które nie zostaną wykorzystane w poszczególnych pulach mogą być przesuwane tylko 

na projekty inwestycyjne.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na 

terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu  

Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2018 rok.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 



Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy Mariana Buczka. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

 Głos zabrał Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przestawił projekt uchwały, po głosowaniu  

największą aprobatę  wśród mieszkańców zyskała nazwa ulicy Mariana Buczka. Prezydent 

przypomniał  zebranym, iż w dniu 18 kwietnia  odbędą się dwa spotkania z mieszkańcami                      

ul. Mereckiego i  mieszkańcami  ul. Paweckiego oraz w dniu 19 kwietnia spotkanie                                     

z mieszkańcami ulicy 23 Października  w siedzibie MOPR. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy 

Mariana Buczka. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

 Głos zabrał zastępca Ł. Kurzyna, przedstawił propozycję zmian nazw ulic wypracowane 

przez powołany przez p. Prezydenta zespół ds. nazw ulic. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych  (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   

 

 Komisja pozytywnie  zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  nadania nazw ulicom. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości przeznaczonej na cel publiczny. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 11 do protokołu.                      

 

 Zastępca Prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił projekt uchwały , który dotyczy zwolnienia 

z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości niezabudowanej, przeznaczonej pod 

budowę stacji transformatorowej na potrzeby nowego osiedla domów jednorodzinnych przy                

ul. Staniszewskiego.  

 



Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych   (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   

 Komisja pozytywnie  wypracowała projekt uchwały w sprawie  zwolnienia z obowiązku 

zbycia w drodze przetargu nieruchomości przeznaczonej na cel publiczny.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części rejonu ulicy Sportowej w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 Głos zabrała naczelnik M. Włoskowska przedstawiła na mapie i omówiła zmiany do  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Opracowanie przedmiotowego planu 

podyktowane było projektowanymi zmianami w układzie komunikacyjnym miasta oraz 

wnioskiem właścicielki działki (przeznaczonej w obowiązującym planie pod drogę publiczną 

2KD), która zwróciła się o wykup działki. Zamiany w układzie komunikacyjnym miasta w tym 

rejonie, wynikają z opracowanego projektu technicznego budowy tzw. drogi wschodniej, który   

uwzględnia również przebudowę ulicy Utrata. Na wniosek Wojewódzkiego Sztabu Wojskowego 

w Białymstoku wprowadzono zmiany do Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego  miasta Suwałk, w zakresie likwidacji drogi publicznej przebiegającej przez 

teren wojskowy zamknięty. W projekcie opracowanego planu, droga o której mowa uległa 

likwidacji. Projekt planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko  przyrodnicze był 

wyłożony do publicznego wglądu. Wpłynęło 12 uwag, z których 7 uwzględniono w całości,                     

2 uwzględniono w części, 3 nie uwzględniono.  

 Zastępca prezydenta Ł. Kurzyna przedstawił zamierzenia budowy nowego osiedla przez 

Development Rutkowski  oraz przypomniał, iż między innymi czynnikiem powodującym 

aktualizację planu była kwestia podwyższenia  wskaźnika miejsc parkingowych dla terenów 

mieszkaniowych na tym terenie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego północnej części rejonu ulicy Sportowej  w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży działek stanowiących własność 

Miasta Suwałk.  

Wniosek stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  



 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania wniosku: 

za pozytywną opinią głosowało    –  6 radnych (jednogłośnie)  

przeciw                                          –  0 

wstrzymało się od głosu                –  0   

 Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży działek 

stanowiących własność Miasta Suwałk.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski.          

 

1. Radny P. Wasiukow  poinformował, iż naprawa kostki na ulicy Noniewicza nastąpi od 

dnia 4 maja br.  

2. Radny T. Czerwiecki przedstawił sprawę jednego z użytkowników lokali w starym 

szpitalu,  który  otrzymał od konserwatora zabytków  nakaz usunięcia  reklam z płotu.  

Odpowiedział zastępca prezydenta Ł. Kurzyna, iż konserwator zabytków ma za zadanie 

skuteczne usuwanie reklam, które są nieestetyczne i zaśmiecają miasto.  Głos zabrała 

naczelnik M. Włoskowska, która poinformowała o obowiązujących planach 

miejscowych, które zawierają w stosunku do reklam zakaz w śródmieściu umieszczania 

ich na budynkach  powyżej parteru. Jest to określona powierzchnia reklam, które nie  

mogą przysłaniać elementów do 20% elewacji budynku.  

3. Pismo Prezydenta Miasta Suwałk znak MKZ.40424.12.2017.JJ w sprawie 

oddelegowania do prac w komisji opiniującej wnioski o dotacje, jednej osoby ze składu 

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach. Do pracy                  

w komisji desygnowany został Zdzisław Koncewicz. 

Pismo stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

    

 

 

 

                               Przewodniczący 

    Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

Zdzisław Koncewicz 

 

         Protokół sporządziła: 

           Elżbieta Polańska 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


